
GENERIEK STARTGESPREK 12 OKTOBER

Een ‘startgesprek’ voor iedereen  

Een film, een snelkooksessie, zelf aan de slag en een vragenmuur.  

Het belooft een boeiende en actieve middag te worden op donderdag  

12 oktober. Deze middag willen we jullie allemaal tegelijkertijd informeren 

over het aansluittraject op het Zeeuws e-Depot en inzicht te geven in de 

mogelijkheden, overwegingen en keuzes die van belang zijn tijdens dit 

traject. Vandaar de naam ‘generiek startgesprek’. Wat gaan we doen.

Film ‘kijkje achter de schermen’ Zeeuws e-Depot 

In deze korte film laten we zien hoe het Zeeuws Archief bezig is met de 

voorbereidingen van het aansluiten van overheden op het Zeeuws e-Depot. 

Presentatie startgesprek 

Hanneke van Aalst zal laten zien hoe een startgesprek verloopt. Tijdens de 

presentatie komen de zeven stappen van het aansluittraject, de gefaseerde 

en geclusterde aanpak en overige belangrijke aandachtspunten aan bod.

Zelf aan de slag

Aan de hand van vijf vragen breng je zelf je persoonlijke wensen en 

voorkeuren voor een aansluittraject in beeld. Met een kop koffie of thee  

in de hand maak je een eerste schets van een mogelijk aansluittraject en 

bespreek je die met elkaar.
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Agenda 

12 oktober 2017

Generiek startgesprek, 

Middelburg

25 oktober 2017

Stuurgroep 

25 oktober 2017

Werkgroep 

26 oktober 2017

Cursus selectielijst

14 november 2017

Cursus selectielijst

28 november 2017

Werkgroep

20 december 2017

Werkgroep
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Snelkooksessies Schouwen-Duiveland 

Hier gaan we een deel van de snelkooksessies nabootsen, zoals uitgevoerd 

tijdens de pre-pilot met de gemeente Schouwen-Duiveland. In een snelkook-

sessie doorloop je heel snel (in één middag) alle fases van het aansluiten van 

een dataset op het e-Depot. 

Alle leidinggevenden informatiebeheer en alle informatiebeheerders hebben 

een uitnodiging ontvangen voor deze middag. We hopen dat elke overheids-

organisatie met tenminste 1 maar liever 2 mensen aanwezig kan zijn. En 

uiteraard doen we er weer verslag van in de volgende nieuwsbrief.

VERENIGING ZEEUWSE GEMEENTEN

Kostentoedeling op basis van inwoneraantallen

Op 11 april 2017 vond het portefeuillehoudersoverleg informatievoorziening 

van de VZG plaats. Tijdens die bijeenkomst heeft het Zeeuws Archief twee 

modellen gepresenteerd voor de verdeling van de structurele kosten aan de 

Zeeuwse overheden: op basis van het aantal fte van de organisatie of op 

basis van de inwoneraantallen per gemeente. Het portefeuillehoudersoverleg 

heeft de stuurgroep gevraagd een advies uit te brengen over het voorkeurs-

model ten behoeve van de verdeling van de structurele kosten over de 

Zeeuwse overheden. 

De stuurgroep heeft geadviseerd het kostenmodel te baseren op inwoner-

aantallen en wel om de volgende redenen:

•	 Het	aantal	inwoners	is	redelijk	stabiel	

•	 Er	is	een	logisch	verband	tussen	de	hoeveelheden	informatie	en	het	

inwonertal van een gemeente.

•	 Binnen	de	overheidssector	is	het	aantal	inwoners	een	gebruikelijke	basis	

voor financieringsmodellen, zo wordt ook het landelijke model dat op dit 

moment door de RHC’s wordt ontwikkeld, hierop gebaseerd.

Op 30 augustus 2017 heeft het algemeen bestuur van de VZG ingestemd 

met het advies van de stuurgroep. 

PILOT E-DEPOT

Raadsinformatiesysteem gemeente Veere 

Dinsdag 26 september hebben Co de Feijter (Veere) en Stefan Schrier 

(Zeeuws Archief) de resultaten gepresenteerd van de pilot met het raads-

informatiesysteem van Veere. Een kort interview met de twee teamleden.  

In het rapport kun je meer details vinden.

Waarom is het raadsinformatiesyteem gebruikt?

Co: kort daarvoor hadden we, samen met het Nationaal Archief, een DUTO-

scan uitgevoerd op dit systeem. Dan heb je veel informatie over de vindbaar-

heid, beschikbaarheid, interpreteerbaarheid, authenticiteit en volledigheid 

van de informatie in dat systeem. Het leek logisch daarop voort te bouwen.

Het programma e-Depot Zeeuwse 

overheden Dit programma is voort-

gekomen uit het rapport 

‘Toekomstbestendig Informatiebeheer 

Zeeuwse Overheden’. In februari 2014 

namen de Vereniging van Zeeuwse 

Gemeenten (VZG), de Provincie Zeeland, 

het Waterschap Scheldestromen en het 

Zeeuws Archief, het initiatief tot het 

oprichten van een werkgroep met 

vertegenwoordigers van de 

overheidsorganisaties in Zeeland. De 

werkgroep kreeg de opdracht 

portefeuillehouders te adviseren over de 

voorwaarden voor toekomstbestendig 

informatiebeheer. Na de ambtelijke 

presentatie werd het rapport 

‘Toekomstbestendig informatiebeheer 

Zeeuwse overheden’ gedeeld met de 

Kring van secretarissen en met de 

portefeuillehouders van de Zeeuwse 

overheden. Het programma e-Depot 

Zeeuwse overheden werkt de 

aanbevelingen verder uit langs de twee 

sporen die het rapport aangeeft: het 

voorbereiden op aansluiting op een 

e-Depot voorziening en een gezonde 

digitale informatiehuishouding bij alle 

Zeeuwse overheden.

> Rapport

De organisatie van het programma

Een stuurgroep bewaakt de voortgang. 

Deze bestaat uit vertegenwoordigers van 

de VZG, de provincie, het waterschap,  

de gemeentesecretaris van Goes als 

vertegenwoordiger van de Kring van 

secretarissen, de gemeente Terneuzen en 

het Zeeuws Archief.

Een ambtelijke werkgroep van de VZG, 

met daarin ook vertegenwoordigers van 

de provincie, het waterschap en het 

Zeeuws Archief, werkt de aanbevelingen 

uit.
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Stefan: voor ons was het weer een nieuw systeem om ervaring mee op te 

doen, vooral ook vanwege de audio- en videotulen die er deel van uitmaken.

Waarom hebben jullie Arjan Kloosterboer er bij gehaald?

Stefan: Arjan kent het TMLO als geen ander. Met hem hebben we eerst het 

proces van de raadsinformatie zelf ontleed, daarna konden we die stappen 

verbinden met elementen van het TMLO. Dit hebben we de ‘systeemmapping’ 

genoemd. Deze werkwijze gaan we in de toekomst ook gebruiken voor 

andere informatiesystemen. 

Heeft Veere nu een toepassingsprofiel?

Co: om precies te zijn: we hebben een toepassingsprofiel voor dit ene systeem. 

Voor elk ander systeem zullen we dat opnieuw moeten ontwikkelen. Daar is 

deze basis natuurlijk wel heel bruikbaar voor maar met elk systeem wordt 

weer anders gewerkt in de organisatie en zijn er misschien weer andere 

gegevens nodig.

Vertel eens iets meer over de exporttool?

Stefan: BCT heeft een exporttool gebouwd voor het exporteren van 

informatie uit Corsa naar een e-Depot voorziening. Veere had de exporttool 

al in huis. BCT is de tool komen toelichten aan het hele pilotteam. Daarna 

hebben we in Corsa zelf bekeken hoe de bestanden worden opgeslagen en 

is er een metadata-mapping gemaakt voor dit systeem. Die mapping is 

(handmatig) ingebracht in de exporttool. Maar daarna kon, met de 

spreekwoordelijke druk op de knop, alle voor de pilot geselecteerde 

informatie in één keer worden omgezet in een voor het e-Depot leesbaar 

formaat. Na bewerking met de tool zie je een mappenstructuur gevuld met 

zowel de informatieobjecten als de metadata. Deze mappenstructuur en 

metadata is TopX-proof en kan, na de nodige controles, direct in het e-Depot 

worden opgenomen. 

De workload viel mee begreep ik uit het rapport?

Co: ja enerzijds wel vanwege de exporttool. Maar het aanvullen van de 

metadata in Corsa was nog wel een hele klus. We vermoedden tevoren al 

wel dat de vastgelegde metadata in Corsa niet voldoende zouden zijn 

volgens het TMLO en dat klopte dus ook. 

Hoe ging de samenwerking?

Co: die ging heel goed, hopelijk houden we die flow vast. We hadden als 

projectleiders heel direct contact en belden soms dagelijks met elkaar. Het 

was goed dat we de pilot met een beperkte informatieset hebben gedaan 

en een korte doorlooptijd hebben genomen. En dan nog heeft het heel wat 

uren werk gekost. Ook een tip voor iedereen: betrek anderen in je 

organisatie erbij: van DIV tot en met beleid en bestuur. Wij hebben bijvoor-

beeld twee raadsleden in het team meegenomen als gebruikers van dit 

informatiesysteem.

Stefan beaamt de goede samenwerking en wijst nog op het nut van een 

gezamenlijke projectsite om in te werken.

Dus je hebt bereikt wat je wilde?

Co: ja zeker, we hebben de exporttool kunnen testen en BCT gaat daar nu 

verder mee aan de slag. 
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Co de Feijter, gemeente Veere.

Stefan Schrier, Zeeuws Archief.



En we hebben natuurlijk nog de ambitie om de ingevoerde informatie 

beschikbaar te kunnen stellen, bij voorkeur binnen de Corsa-omgeving waar 

de ambtenaren in werken. Dat gaan we samen verder ontwikkelen met het 

Zeeuws Archief, BCT, het Nationaal Archief, het Historisch Centrum 

Overijssel en een aantal andere organisaties. 

Stefan voegt toe: we zijn in dat kader CMIS aan het bekijken, een open 

standaard die heel geschikt zou zijn. 

 

Jullie hebben al een startgesprek voor aansluiting gevoerd, hoe nu verder?

Co: We hebben in dat startgesprek onze ambitie besproken en die gaan we 

nu samen uitvoeren. De eerste stap is de verdieping van het Zeelandbrede 

onderzoek voor Veere. Binnenkort bespreken we de nog te beantwoorden 

vragen in een bijeenkomst met alle betrokkenen bij Veere: welke informatie 

hebben we, wat moet bewaard worden en in welke volgorde en tijdpad 

nemen we de informatie op in het e-Depot. Dat gaan we prioriteren. 

Stefan: als die verdiepingsslag is uitgevoerd en Veere heeft een prioritering 

aangegeven, kunnen wij een advies uitbrengen over wat daar voor moet 

gebeuren en hoeveel tijd en geld dat bij benadering gaat kosten. Daarmee 

kan Veere een aansluitplan op gaan stellen. 

Co: We willen nog in 2017 een aansluitplan vast laten stellen aan beide 

kanten. Dit zal aan onze kant een B&W besluit zijn. Tegelijk nemen we de 

raad voortdurend mee. Want we staan aan het begin van een proces van 

een aantal jaren. Het is tenslotte geen kwestie van techniek maar een hele 

reeks handelingen en beslissingen die we alleen maar samen tot een goed 

einde kunnen brengen.

PILOT E-DEPOT

Webarchivering gemeente Middelburg

Kort voor de zomer is in de raadzaal van de gemeente Middelburg het 

eindrapport van de pilot webarchivering gepresenteerd door Edward van 

Unnik (Middelburg), Kees de Ridder en Stefan Schrier (beiden Zeeuws 

Archief). Het rapport werd in digitale vorm overhandigd aan wethouder 

Arjan Beekman van de gemeente Middelburg en aan Hannie Kool, directeur 

van het Zeeuws Archief. 
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Edward van Unnik, gemeente Middelburg.Arjan Beekman, wethouder Middelburg (l) en Hannie Kool-Blokland, directeur Zeeuws Archief.

http://www.zeeuwsarchief.nl/media/uploads/e-depot/20170627_eindrapport_pilot_webarchivering_gemeentemiddelburg_zeeuwsarchief_versie_1.0.pdf


Beeld in kop nieuwsbrief: Gezicht op de Buitenhaven te Vlissingen, 1895-1905.  

Zeeuws Archief, Zeeuws Genootschap, Zelandia Illustrata, Prentbriefkaarten, nr 4692. 

De website www.middelburg.nl fungeert in toenemende mate als digitaal 

stadskantoor. ‘Het is dan ook van belang de gemeentelijke website te 

archiveren en in het e-Depot te bewaren en te beheren, net zoals we ook 

onze analoge en digitale archieven beheren’, aldus Arjan Beekman. Websites 

vallen onder de Archiefwet en dienen te worden bewaard. Sinds 2011 

archiveert marktpartij Capsis één keer per week de website door het maken 

van snapshots (momentopnames). Het mag duidelijk zijn dat die vorm van 

archivering niet voldoet aan de eis van duurzame toegankelijkheid. 

De pilot startte in juli 2016 en werd afgerond in juni 2017 en bestond uit 

drie onderdelen. Allereerst zijn de snapshots van Capsis opgenomen in het 

e-Depot. Vervolgens werd de live website van de gemeente opgenomen in 

het e-Depot. Beide opnames zijn succesvol verlopen. Voor het raadplegen 

van de inhoud is nog wel aanvullende actie nodig. Zo moet Capsis ervoor 

zorgen dat de snapshots onafhankelijk van de eigen applicatie raadpleeg-

baar zijn. Om ook de live website zonder enig hulpmiddel te kunnen 

bekijken in het e-Depot dient de betreffende software nog te worden 

doorontwikkeld. 

Als derde punt is gekeken naar beheer en organisatie van de website zelf. 

Dat kon wel een tikje beter. De gemeente Middelburg overweegt een 

handboek webarchivering op te stellen. Hierin worden onder meer de 

verantwoordelijkheden rond het beheer van de website geregeld, evenals 

onderlinge samenhang van de verschillende onderdelen en de frequentie van 

archivering. Ook de termijn van overbrenging naar het Zeeuws e-Depot zal 

hierin worden bepaald. 

Webarchivering staat zowel nationaal als internationaal nog in de kinder-

schoenen en is volop in ontwikkeling. Dit rapport is het eindproduct van de 

pilot, maar zeker ook een basis om verdere stappen te zetten.

Het blad OD is bezig met een serie artikelen over webarchivering, in een 

volgend nummer van OD zal ook de pilot Middelburg figureren.

Contact en informatie

Fieke Krikhaar, programmacoördinator

Hanneke van Aalst, programmamanager

edepot@zeeuwsarchief.nl

T: 0118 678 800 

www.zeeuwsarchief.nl

> Aanmelden voor nieuwsbrief

https://nl-nl.facebook.com/pages/Zeeuws-Archief/99307886366
https://twitter.com/zeeuwsarchief
https://nl.pinterest.com/zeeuwsarchief/
http://www.zeeuwsarchief.nl
mailto:edepot%40zeeuwsarchief.nl?subject=Aanmelden%20e-Depot%20Nieuws

